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             Astăzi, 31.03.2023, s-a afișat la sediul Primăriei Municipiului Giurgiu din B-dul 
București, nr.49-51, o copie a „Procesului Verbal al ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Giurgiu din data de 14 martie 2023”, după aprobarea acestuia în 
ședința ordinară a Consiliului Local din data de 30 martie 2023, conform art.138, alin.(17) 
din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr.57/2019 privind Codul Administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare. 
       Totodată, 1 exemplar a fost înaintat Compartimentului Evidență Electorală și 
Monitorizarea Procedurilor Administrative, în vederea publicării pe pagina de internet a 
Municipiului Giurgiu.  
       Drept pentru care am încheiat prezentul Procesul - Verbal în 2 (două) exemplare. 
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  CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI GIURGIU 

PROCES - VERBAL 

 

      Încheiat cu prilejul desfășurării ședinței extraordinare a Consiliului Local din 14 
martie 2023. 
      Prin Dispoziția nr.205 din 13 MARTIE 2023, emisă de Primarul Municipiului 
Giurgiu, Consiliul Local al municipiului Giurgiu a fost convocat de îndată 
ședința extraordinară pentru data de 14 martie 2023, ora 1400. 

 La începutul ședinței, situația prezenței consilierilor este următoarea: 

  

Prezenți: 
1. Damian Marian 
2. Măroiu Marian 
3. Bușcu Gheorghe 
4. Gâdea Gheorghe  
5. Costache Robert Andrei 
6. Țigănilă George  
7. Ion Marian  
8. Pană Gheorghe 

9. Nichita Tereza 
10. Sîrbu Adelina  
11.  Ioniță Ciprian Liviu  
12. Muscalu Ionel 
13. Funieru Cătălin 
14. Peptănaru Gigica 

Absenți: 

15. Câinaru Codruț 
16. Cioacă Ionuț 
17. Daut Ioan Adrian  
18. Nicorescu Gelu  
19. Săndulescu Petronela 
20.  Pălălău Gheorghiță Stelian  
 
 

 



 

    Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Buna ziua, haideți să începem ședința 
extraordinară din data de astăzi 14.03.2023 prin a o întreba pe doamna secretar dacă avem cvorumul 
legal. 
    Doamna Cîrjaliu Luminița: Bună ziua, avem 14 consilieri prezenți deci avem cvorum, îi 
enumăr pe cei care sunt absenți doamna Săndulescu, domnul Nicorescu, domnul Daut, Domnul 
Câinaru Codruț, domnul Cioacă și domnul Pălălău Gheorghiță. 
    Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Dacă avem cvorumul legal pentru ședință să 
ascultăm Imnul Național. 
     Se ascultă Imnul Național.  
    Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Doamna secretar vă rog frumos să supuneți la 
vot procesele verbale ale sedințelor anterioare. 
    Doamna Cîrjaliu Luminița: Supun la vot procesele verbale a celor 2 ședinte din data de 
09.03.2023. 
    Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Sunt 2 
abțineri Funieru Cătălin și Costache Robert. Doamna secretar să îl supuneți și pe al doilea vă rog 
frumos. Au fost 2 procese verbale, separat. 
    Doamna Cîrjaliu Luminița: Nu am înțeles, vă rog frumos să repetați. 
    Domnul primar Anghelescu Adrian: Au fost 2 procese verbale, supuneți primul și apoi al 
doilea. 
    Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Mai spuneți odată vă rog frumos. 
    Domnul primar Anghelescu Adrian: Supuneți la vot ședința extraordinară din data de 9. 
    Doamna Cîrjaliu Luminița: Supun la vot ședința extraordinară din data de 9.03.2023. 
    Domnul consilier Măroiu Marian: Procesul verbal al ședinței din data de 09.03. 
    Domnul primar Anghelescu Adrian: Cine este pentru? Consemnati, 3 abțineri domnii Funieru 
Cătălin, Costache Robert și Bușcu Gheorghe, restu pentru. Și acum vă rog să supuneți la vot ședința 
de îndată din data de 09.03.2023, procesul verbal din data de 9. 
    Doamna Cîrjaliu Luminița: Supun la vot procesul verbal din data de 09.03.2023. Cine este 
pentru? Se abține cineva? 5 abțineri (domnul Măroiu Marian, Ion Marian, Funieru Cătălin, Costache 
Robert și Bușcu Gheorghe.) 
    Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Mulțumesc frumos, să trecem mai departe la 
ordinea de zi, supun la vot ordinea de zi cu cele 2 proiecte, cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Ordinea de zi a fost votată cu unanimitate de voturi. 

Punctul 1: Proiect de hotărâre nr.72/13.03.2023 privind constatarea încetării de drept a 
mandatului de consilier al domnului DUMITRESCU SILVIU - ANDREI și vacantarea locului 
acestuia din cadrul Consiliului Local al Municipiului Giurgiu. 

     Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Avizul comisiei administrație publică locală, 
juridic și de disciplină. 
     Domnul consilier Muscalu Ionel: Aviz favorabil. 
     Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Mulțumim, sunt discuții? Dacă nu sunt, supun 
la vot. Cine este pentru? Împotrivă? Se abține cineva? Proiectul a fost votat cu unanimitate de 
voturi. 

Punctul 2: Proiect de hotărâre nr.73/13.03.2023 privind modificarea Hotărârii nr. 
34/10.02.2023 a Consiliului Local al Municipiului Giurgiu privind aprobarea participării 
MUNICIPIULUI GIURGIU în cadrul proiectului „Dotarea cu mobilier, materiale didactice și 
echipamente digitale a unităților de învățământ preuniversitar și a unităților conexe”, în 



vederea finanțării acestuia în cadrul Planului Național de Redresare și Reziliență al 
României, Componenta 15 – Educație, în parteneriat cu Consiliul Județean Giurgiu. 

     Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Avizul comisiei administrație publică locală, 
juridic și de disciplină. 
     Domnul consilier Muscalu Ionel: Aviz favorabil. 
     Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Avizul comisiei învăţământ, sănătate, social–
culturale, sportive, culte şi familie. 
     Domnul consilier Gâdea Gheorghe: Aviz favorabil. 
     Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Mulțumim, sunt discuții?  
     Domnul consilier Măroiu Marian: În acest proiect, noi primăria cu ce sumă de bani trebuie să 
contribuim? Poate să ne spună cineva? 
     Domnul Nedelcu Cristian: Faza de implementare va fi aprobată și dată spre finanțare, nu 
contribuim cu absolut nimic, contribuția primăriei va consta în asigurarea mentenanței produselor 
care vor fi achiziționate în cadrul proiectului, deci după ce se va da proiectul la finanțare vor fi 
achiziționate materialele respective, vor fi date cu titlu gratuit către unitățile de învățământ, primăria 
va asigura mentenanța acelora. 
     Domnul consilier Măroiu Marian: Întreținerea mai pe românește. De ce pun această întrebare 
domnule primar, știți că am mai avut și alte discuții, întreb pentru că bugetul primăriei cred că este 
și așa cocoșat de datorii, avem proiecte europene unele bune la care se și lucrează dar avem și unele 
proiecte, unul tocmai s-a aprobat care nu știu cât de bine va fi pentru Municipiu dar am înțeles că, 
contribuția noastră la acest proiect va fi substanțială, atât de mare încât va fi ca un ghimpe și mai 
avem un proiect la fel de interesant pe care îl discutam mai devreme stimați colegi, ne aducem 
aminte că avem un proiect pe mobilitate cu cele 40 de microbuze cu care aș vrea să aducem 
cetățenii din județ la piață. Fiindcă noi o să avem în responsabilitate 40 de microbuze pe care nu știu 
unde o să le parcăm, unde o să trebuiască să angajam 40 de șoferi și unde o să trebuiască să 
alimentăm 40 de microbuze cu energie electrică tot din banii primăriei. De aceea spun că în anii 
care vin o să avem de lucru pentru niște proiecte care după parerea mea nu aduc nici un pus valoare 
orașului ci din contră. Avem deja 13 autobuze pe care le ținem în Zona Liberă și pe care probabil le 
vom încărca în curtea Carffefour în viitor pentru că acolo între timp am înțeles că s-a mai construit 
o centrală termică, s-a mai și vândut o parte din teren în insolvență către diverși și întrebarea este 
unde o să parcăm aceste 40 de microbuze, deci o să trebuiască să contruim un parc auto, alte 
cheltuieli și așa mai departe. Trebuie să fim atenți la ce cheltuieli ne înhamăm în viitor pentru că și 
așa cred că o să avem destule și nu știu dacă ne mai rămân bani să facem ceea ce așteaptă oamenii 
de la noi să facem pentru bună starea lor, pentru confortul lor zilnic. Vă mulțumesc! 
     Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Alte discuții mai sunt? Da vă rog! 
     Domnul primar Anghelescu Adrian: Mulțumesc, stimați consilieri, da întradevăr domnule 
Măroiu acolo s-a vândut terenul ca să scoatem societatea Tracum din insolvență fiindcă vechea 
administrație a considerat să existe în continuare societatea aceasta de transport pentru a depune 
proiectul de mobilitate urbană central, vestic și estic cu cele 13 autobuze. S-au grăbit cu această 
nouă tehnologie de gaz comprimat natural, în condițiile în care nici până astăzi nu avem normativ 
ISCIR pentru a creea stația de încărcare, iar cel care a câștigat licitația pe coridorul vestic are și 
obligativitatea de a construi această stație, plafonul a început deja să se construiască, ați remarcat 
foarte bine fiindcă să aduc tot așa un proiect care nu aduce plus valoare și chiar dacă cheltuielile pe 
care le avem astăzi cu societatea Tracum unde știți ce se întâmplă acolo și sunt 180.000 de lei pe 
lună ne vor duce la 600-700.000 de lei lunar fiindcă s-a vrut integra aceste autobuze pentru 
coridoarele central, estic și vestic. Aceasta nu este o problemă, pe de altă parte aveți mare dreptate 
că acuma conform tehnologiilor noi, finanțarea care deja ne-a fost aprobată pentru aceste 40 de 
microbuze, autobuze integrate o bună parte din călători vor fi personae cu handicap, însoțitorii 



acestora, elevii care au automat prin lege gratuitate, dar trebuie să ținem pasul și cu dezvoltarea și 
eu am întrebat unde le vom parca pentru că deocamdată nu am determinat un spațiu, să vrem zona 
metropolitană creată dacă comunele vor agrea și o parte din cheltuieli, fiindcă și acest proiect vă 
dau un exemplu, șoferul de autobuz nu-și poate încărca propriu autobuz și trebuie persoană, alta 
decât șoferul, alt salariu înafară de acei 40 de șoferi trebuie să asiguri 50% personal de 75 de șoferi. 
Salariile medii nete sunt de 4000 de lei pe lună, da?  Deci este o oportunitate pentru resursa umană, 
pe de altă parte o încărcare, primăria astăzi are o încărcare pe cheltuielile neeligibile a tuturor 
proiectelor europene de încă 6 milioane de lei, adică 60 de miliarde datorită majorării prețurilor a 
materialelor de construcții, majoritatea proiectelor au depășit sau sunt aproape de a depăși 15 
procente, maximul acordat de lege, cheltuielile neeligibile… 
     Domnul consilier Măroiu Marian: Aici sunt veniturile, defapt necesarul de bani cu care trebuie 
să acoperim cheltuielile anul acesta, poate vorbiți cu doamna director economic să ne prezinte și 
nouă situația și o să vedeți că nu este atât de roz, de câți bani avem noi nevoie anul acesta ca să 
acoperim toate cheltuielile care s-au ivit sau care se vor ivi pe parcursul anului. Este foarte mult și 
aici aș veni cu o propunere domnule primar, de ce nu s-a decis până acum, de exmeplu Tracum, eu 
cred că în momentul în care proiectul a fost aprobat, noi puteam ca la Tracum să lăsăm un singur 
om, eu nu știu de ce a trebuit să avem 5-6 persoane până când această societate începea să 
funcționeze efectiv și atunci probabil nu aveam atâtea cheltuieli cu personalul, iar vin cu o 
propunere stimați colegi, eu zic că nu este interesul acestui oraș cu acele 40 de microbuze, nu 
întâmplător am deschis discuția, încă nu este târziu să ne retragem din acest proiect pentru că este 
extraordinar de costisitor pentru municipiul Giurgiu în condițiile in care noi nu avem interesul 
neapărat ca acești oameni de la țară să vină la Giurgiu pentru că nu există industrie în Giurgiu, adică 
ei nu vin aici ca să producă ceva în Giurgiu să creeze plus valoare, noi o să aducem oameni de la 
țară doar să se plimbe, să meargă să facă piața, ori dacă lucrurile acestea ar fi gratis, adică nouă ne-
ar veni cineva, ne-ar deconta banii aceștia nu ar fi nicio problemă dar aceștia vor veni din bugetul 
local și înca odată eu zic că nu este cazul să mergem până la cap cu acest proiect pentru că sigur ne 
va pune pe butuci definitiv. Haideți să gandim, eu am mai auzit o discuție la dumneavoastră 
domnule primar într-un anumit moment când spuneați că și vechea administrație și cealaltă nu au 
venit cu proiecte care să fi adus valoare, să fie viabile de ce mergem acuma pe mâna unor proiecte 
care nu aduc plus valoare ba chiar din contră ne îngroapă foarte tare pentru că noi acum nu avem 
alte venituri din  eu știu industria la noi nu există, nu avem taxe și IMM-uri la noi sunt destul de 
mici în comparație cu alte municipii din România, eu am văzut că din taxe și impozite efectiv vreo 
300 de miliarde aduc la bugetul local, restul avem ..neinteligibil...în rest dacă noi ar fi să trăim doar 
din veniturile noastre proprii nu am putea să plătim nici măcar salariile. 
     Domnul primar Anghelescu Adrian: Sau pe o perioadă de 4 luni. 
     Domnul consilier Măroiu Marian: Sau pe o perioadă de 4 luni și de aceea vă spun că este din 
ce în ce mai greu, noi măcar să avem nevoie să aducem oameni de la țară că avem Tracumul care 
putem să extindem liniile de transport la un moment dat cum se făcea și pe vremea lui Ceaușescu 
dacă ne aducem aminte, când veneau oamenii de la țată să muncească la fabricile din Giurgiu. Asta 
zic că trebuie să ne gândim cu toții până nu este prea târziu, ar fi bine să ne retragem din acest 
proiect ca să nu îndatorăm prea mult acest oraș. 
     Domnul primar Anghelescu Adrian: Ca să nu mai fie interpretat că Doamne Ferește aș fi avut 
o discuție anterioară, dar admitem dialogul acesta și o să dezbatem la o ședință ordinară, trebuie să 
punem pe o foaie avantajele și dezavantajele și dacă și componentele care vor face parte din acest 
ADI intercomunitar-metropolitan de transport trebuie să își assume și acele comune parte din aceste 
cheltuieli, iar noi să presupunem că am avea anumite beneficii că vine lumea și cumpără de la 
anumite zone, spații comerciale, unități economice și așa mai departe, vine lumea să se trateze la 
policlinică, la spital, deci trebuie să îi ajutăm pentru ca fac parte integrate din această zonă 



metropolitană spre care așa e gândirea economică, orașul s-ar dezvolta ar înghiți aceste comune pe 
un termen de 10-20 de ani, dar trebuie să fim realiști că da sunt dator și v-am spus că aveți o 
transparență totală asupra situației economice în fiecare zi în orice lună, direcția economică dacă 
doriți vă va pune la dispoziție lunar situația economică a primăriei. Mai este nevoie de 117 milioane 
de lei până la finele anului, nu avem, suntem într-o zonă defavorizată a României și cineva mă 
acuza atunci când am spus că nu suntem un Municipiu, reședință de județ decât datorită numărului 
de locuitori, din cauza veniturilor nu putem să ne comparăm cu Ploiești, Constanța cu ce vreți 
dumneavoastră, noi ne comparăm cu Turnu Măgurele, Oltenița și tot așa. 
     Domnul consilier Măroiu Marian: Domnule primar, haideți cu comunele, ați spus că o să își ia 
angajamentul să plătească din, o să își ia angajamentul cum și-a luat si ADI-ul cu gunoiul să știți, 
unde acum sunt datori imense pe care le suportă ori Consiliul Județean ori... 
     Domnul primar Anghelescu Adrian: Aveți dreptate, intru în dialog cu dumneavoastră, cred că 
este și o minciună, dacă ei sunt de acord dar ulterior nu mai plătesc, beneficiarul preia toate 
cheltuielile la fel ca și la campus. Da este o problemă, trebuie să dezbatem cu mare atenție acest 
proiect, sunt de acord cu dumneavoastră. 
     Doamna președinte de ședință Nichita Tereza: Alte discuții mai sunt? Să se consemneze că a 
ajuns și domnul Pălălău. Dacă nu mai sunt alte discuții supun la vot acest proiect, cine este pentru? 
Împotrivă? Abțineri? Proiectul a trecut cu unanimitate de voturi. 

Ședința se încheie la ora 14:20.  

 

 
        P R E Ș E D I N T E,                                  SECRETAR GENERAL,  

              Nichita Tereza                                               Băiceanu Liliana  

 

 

                                                                                                                                                                                                        Întocmit 
Ionete A. 
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